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Pr§vŊ vych§z² prvn² letoġn² zpravodaj. Je to po pravdŊ zpravodaj jarn², protoģe 
po studenĨch velikonoc²ch se n§m koneļnŊ objevilo jaro.  

Letoġn² zima byla velmi dlouh§ a tak jistŊ jarn² slun²ļko pŚinese ¼levu, vġem n§m 

zvedne n§ladu a pust² n§s koneļnŊ do zahr§dek. 

Vesnice se n§m zaļ²n§ zelenat, objevil se po zimŊ vġelijakĨ nepoŚ§dek a to 

znamen§ pro n§s na obci zaļ§tek jarn²ho ¼klidu a jarn²ch prac². KromŊ toho se 

n§m rozbŊhla akce ĂCyklostezkañ a pokud poļas² dovol², pr§ce se zde nezastav² 

aģ do ļervence. Podrobnosti se dozv²te uvnitŚ zpravodaje. Zde najdete i mnoho 

jinĨch zpr§v a zaj²mavost² z naġ² obce a okol².  

PŚeji v§m hezkou chvilku a dobrou jarn² n§ladu pŚi ļten² Ratenick®ho zpravodaje. 

Tak® dŊkuji zamŊstnancŢm obce, kteŚ² se staraj² o ¼drģbu zelenŊ, ¼klid a ļistotu. 

Mus²m Ś²ct, ģe naġe obec vypad§ ļistŊ a upravenŊ. Snaģ²me se pracovat co 

nejl®pe.  

Ladislav Kratochv²l, 

starosta 

 

 

StŚedoļesk§ 

ovocn§ stezka 

Jezd²te r§di na kole? Milujete  

proch§zky? Pr§vŊ pro V§s  je 

urļena nov§ stezka mezi Kol²nem 

a ĻeskĨm Brodem.  Slavnostn² 

otevŚen² je 11. 5 2013 na hŚiġti 

v PŚistoupimi.  

                        V²ce na  stranŊ 07 



Hled§meé 

 

Od roku 2010 se n§m 

povedlo promŊnit 

zpravodaj v modern² obecn² 

ļasopis. Snaģ²me se oslovovat 

vġechny spolky, c²rkve, atp. 

pŢsob²c² v Ratenic²ch, aby se 
prezentovaly, zvaly obļany 

na budouc² akce. Dosud 

zpravodaj technicky sestavuj² 

3 lid® ï Honza Sadek 
zajiġŠuje elektronickou 

komunikaci a vlastn² tisk, 

Petr Proch§zka se star§ o 
jazykovou korekturu a LudŊk 

Kudl§ļek ho kompletnŊ 

Ăs§z²ñ = elektronicky 
sestavuje. Nyn² oslovujeme 

V§s a hled§me dalġ² 

Ănovin§Śe, dopisovatele, 

sloupkaŚe, redaktoryñ, prostŊ 
vġechny, kteŚ² maj² z§jem a 

chtŊj² pomoci s tvorbou 

naġeho zpravodaje.   

 

DŊkujeme kaģd®mu, kdo by 

n§m chtŊl pomoci s 

pŚ²pravou ļl§nkŢ, 

korekturou, atp.  
Pro bliģġ² informace n§m 

napiġte na: 
zpravodaj@ratenice.cz nebo 

zanechte vzkaz na Obecn²m 

¼ŚadŊ. Ļ²m v²ce n§s bude, t²m 
l®pe se bude zpravodaj daŚit.  

 

DŊkujeme za jakoukoliv 

ochotu pomoci! 
 

Redakļn² rada 
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Cyklostezka ï od historie po souļasnost 

Myġlenka vybudovat cyklostezku mezi Ratenicemi a Peļkami vznikla jiģ po roce 

1989, kdy znatelnŊ narostl provoz po t®to silnici, spojuj²c² obŊ obce. Tehdejġ² 

starosta Ratenic, Jaroslav Goli§ġ, nechal vypracovat prvn² projekt stavby. Hledal 

se nejlepġ² zpŢsob, kudy cyklostezku v®st, zda-li po lev® nebo po prav® stranŊ 
silnice. Nakonec zv²tŊzila varianta prav® strany ve smŊru na Peļky z dŢvodu 

menġ²ho poļtu vlastn²kŢ pozemkŢ potŚebnĨch ke stavbŊ a lepġ² vĨchoz² pozice 

obce pŚi jedn§n² o vyŚeġen² vlastnickĨch vztahŢ. Nav²c na t®to stranŊ jiģ obec 
Ratenice vlastnila ļ§st pozemkŢ. Projekt stavby byl hotov v kvŊtnu 1995. 

Zhotovila ho firma BML s.r.o.Praha. V t® dobŊ ale obec Ratenice nemŊla 

schv§lenĨ ¼zemn² pl§n. S jeho n§vrhem a pŚ²pravou se zaļalo od roku 1997. Do 
tohoto ¼zemn²ho pl§nu se zahrnula tak® stavba cyklostezky. Byl schv§len dne 

21.1.2002. 

K pod§n² ģ§dosti o stavebn² povolen² zbĨvala uģ jen Ămaliļkostñ. Z²skat do 
vlastnictv² obce pŚedmŊtn® pozemky, po kterĨch mŊla cyklostezka v®st, a na 

z§kladŊ toho vytvoŚit oddŊlovac² geometrick® pl§ny. Jedn§n² s vlastn²ky pozemkŢ 

byla velmi sloģit§ a Śeġen² se zd§lo nemoģn®. Jedn§n² skonļila ne¼spŊchem a celĨ 
pl§n stavby na tom m§lem ztroskotal. Teprve po volb§ch v roce 2006 vġe zaļalo 

znovu a j§ jsem se chtŊl pokusit dot§hnout celou vŊc do konce.  

Museli jsme nechat pŚepracovat projekt, kterĨ byl jiģ zastaralĨ a nevyhovoval jiģ 

poģadavkŢm souļasn®ho stavebn²ho z§kona a hlavnŊ se musela zmŊnit podoba 

mostu podle poģadavkŢ Povol² Labe tak, aby pil²Śe vŢbec nezasahovaly do 

vodn²ho toku a nemŊly vliv na prŢtok VĨrovky.  To byla z§sadn² zmŊna v cel® 
konstrukci mostu proti pŢvodn²mu pl§nu. Ten navrhoval pouģit² spojitĨch nosn²kŢ 

o tŚech pol²ch v pod®ln®m smŊru a tud²ģ ļtyŚi sloupovit® piloty ve stŚedn² ļ§sti 

mostu po dvou na kaģd® stranŊ v bl²zkosti vodn²ho toku. Nov§ konstrukce mostu 
bude provedena z konstrukļn² oceli, kter§ bude  tvoŚit  svaŚovanĨ  roġt  z  

v§lcovanĨch profilŢ a po stran§ch dvŊ nosn® pŚ²hradov® obloukov® konstrukce. 

Mostovka bude z dŚevŊnĨch foġen. Celkov§ d®lka mostu je 28m. Povrch 
cyklostezky bude asfaltovĨ o ġ²Śi 3m. NovĨ projekt cyklostezky a mostu 

vypracovali Ing. PŚibyl a Ing.Samek. 
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Nakonec po nŊkolika letech pr§ce bylo vġe pŚipraveno a tak® pozemky pro cyklostezku se podaŚilo dostat do vlastnictv² 

obce. 18.10.2010 n§m bylo koneļnŊ vyd§no stavebn² povolen². PŚipravili jsme a podali ģ§dost o dotaci z programu ROP 
StŚedn² Ļechy a ta k naġemu ¼divu byla hned na prvn² pokus schv§lena a 26.4.2012 byla podeps§na smlouva o poskytnut² 

dotace. 

Celkov® vĨdaje projektu jsou 6.042.220,-Kļ. Ļist§ stavba cyklostezky je 4.475.444,-Kļ, vedlejġ² zpŢsobil® vĨdaje vļetnŊ 
odvodu za vyjmut² pozemku z pŢdn²ho fondu jsou 1.566.776,-Kļ. 

Zd§lo se, ģe n§m jiģ nic nestoj² v cestŊ, abychom hned zaļali stavŊt. Oslovili jsme tedy firmu Gordion s.r.o. a vyhl§sili 
Ś§dn® vĨbŊrov® Ś²zen² na zhotovitele stavby dle z§kona o veŚejnĨch zak§zk§ch. Cel® vĨbŊrov® Ś²zen² bylo velice 

zdlouhav®, trvalo t®mŊŚ jeden rok. Vybrat zhotovitele stavby se n§m podaŚilo aģ na druhĨ pokus a koneļnŊ 11.2.2013 

jsme uzavŚeli smlouvu o d²lo s dodavatelem. V²tŊzem soutŊģe se stala firma Telsig s.r.o. VelkĨ Osek.  

PŚedali jsme staveniġtŊ a 1.3.2013 byla stavba zah§jena. Do konce ļervence 2013 bude stavba  dokonļena, zkolaudov§na 

a pŚed§na  veŚejnosti k uģ²v§n². VŊŚ²m, ģe pŚinese pro n§s vġechny  podstatn® zlepġen² a ¼levu pŚi cestov§n² do Peļek i 

kdyģ jsme museli ustoupit z pŢvodn²ho pl§nu, zvolit kompromisn² Śeġen² a na ratenick® i peļeck® stranŊ cyklostezku 
zkr§tit. Majitel® pŚedmŊtnĨch pozemkŢ totiģ nepŚistoupili na ģ§dnou dohodu o pŚevodu vlastnickĨch pr§v. 

Ladislav Kratochv²l,  
starosta 
 

VĨbŊr usnesen² z jedn§n² zastupitelstva obce   
 

Zased§n²  1.2.2013 

ü ZO schv§lilo na z§kladŊ vĨsledku vĨbŊrov®ho Ś²zen²  firmu Telsig, s.r.o.  jako zhotovitele stavby cyklostezky 
Ratenice ï Peļky  za celkovou cenu 3.698.717,-. Stavba probŊhne od 1.3.2013 do 15.7. 2013. 

ü ZO bylo informov§no, ģe v r§mci tohoto projektu budou samozŚejmŊ vys§zeny nov® stromy a keŚe pod®l 

vybudovan® cyklostezky. 

ü ZO byla pŚedloģena  inventarizaļn² zpr§vu za rok 2012. 
ü ZO schvaluje vypovŊzen² dosavadn² smlouvy s ĐŚadem pr§ce o organizaci a vĨkonu veŚejn® sluģby a n§slednŊ 

schvaluje novou smlouvu s ĐŚadem pr§ce ï tzv. typu A. 

ü ZO byly pod§ny informace v z§leģitosti volnŊ pob²haj²c²ch koz p. Vol§ka. 

ü ZO schvaluje dar 1.000,- Kļ pro poŚadatele z§vodu Peļeck§ des²tka. 

 

Zased§n²  1.3.2013 

ü Starosta obce sezn§mil  ZO s vĨsledkem auditu hospodaŚen² obce za rok 2012. 
ü ZO schvalilo smlouvu o pŚ²spŊvku na realizaci projektu vĨstavby cyklostezky Ratenice ï Peļky. 

ü ZO schvalilo zmŊnu ceny stoļn®ho od 1.1.2013 z dŢvodu zvĨġen²  DPH a cen chemik§li². 

ü 1.3.2013 probŊhlo pŚed§n² staveniġtŊ vļetnŊ a prov§dŊc² projektov§ dokumentace cyklostezky  stavebn²  firmŊ. 
ü M. ĻernĨ sezn§mil ZO s projektem  nauļn® stezky a um²stŊn²m informaļn²ch tabul². 

ü ZO schvalilo pŚeveden² kladn®ho hospod§Śsk®ho vĨsledku MĠ Ratenice za rok 2012 do rezervn²ho fondu. 

 

Zased§n²  29.3.2013 
ü ZO schv§lilo z§mŊr o pron§jmu ļ§sti pozemku ļ.9/99 o vĨmŊŚe 59m2 panu M. Kol§Śovi. 

ü ZO schvalilo podle z§k.ļ. 239/2012 Sb. ¼ļetn² z§vŊrku obce Ratenice za rok 2012. 

ü ZO bylo informov§no, ģe dne  19.3.2013 probŊhlo podeps§n²  Dohody o poskytnut² dotace z Programu rozvoje 
venkova ĻR na akci  ĂPo dobr®m chodn²kuñ. 

ü ZO schvalilo podeps§n² Smlouvy o d²lo ļ.12/13 mezi obc² Ratenice a firmou Halko stavebn² spoleļnost s.r.o. 
Nov§ Ves na akci ĂPo dobr®m chodn²kuñ. 

 
Sestavil  

Ing. JiŚ² PodskalskĨ, zastupitel  



 

Projekt ĂPo dobr®m chodn²kuñ  

Byli jsme ¼spŊġn² se svou ģ§dost² o dotaci na dalġ² 
pokraļov§n² oprav chodn²kŢ v naġ² obci. Naġe ģ§dost byla 

schv§lena MAS Podlipansko a n§slednŊ i SZIF Praha. 

Dohoda o poskytnut² dotace byla podeps§na 19.3.2013. 

Oprava chodn²ku v r§mci projektu ĂPo dobr®m chodn²kuñ 

bude provedena po prav® stranŊ silnice smŊr Cerhenice od 

budovy hasiļsk® zbrojnice aģ ke hŚiġti, kde nav§ģe na jiģ 

zrekonstruovanou ļ§st. T²m bude dokonļena oprava 

prŢbŊģn®ho chodn²ku pŚes celou obec. Celkov® vĨdaje 

projektu jsou 494.808,-Kļ. Poskytnut§ dotace na stavbu je 

327.144,-Kļ. ZbĨvaj²c² ļ§st plat² obec ze sv®ho rozpoļtu. 

Pr§ce probŊhnou v mŊs²c²ch srpen ï Ś²jen 2013. 

Zhotovitelem stavby je firma Halko, stavebn² spoleļnost s.r.o. 

Nov§ Ves, kter§ byla vybr§na na z§kladŊ Ś§dn®ho vĨbŊrov®ho 

Ś²zen². 

Na str§nk§ch MAS Podlipansko byla zveŚejnŊna ¼spŊġnost jednotlivĨch ļlenŢ MAS, tzn. nejen obc² ale i vġech 

neziskovĨch organizac², v z²sk§v§n² dotac² na podporu rozvoje regionu. Celkem bylo do roku 2012 zaregistrov§no 60 

pŚ²jemcŢ dotac², pŚiļemģ obec Ratenice se um²stila na 7. m²stŊ s celkovou dotac² 1.231.688,-Kļ (zde nen² zapoļ²t§n 

projekt ĂPo dobr®m chodn²kuñ za rok 2013). Z toho vyplĨv§, ģe jsme se pilnŊ snaģili a obec Ratenice patŚ² v tomto smŊru 

mezi ty ¼spŊġnŊjġ². 

Ladislav Kratochv²l, 

starosta 

___________________ 

V²t§n² obļ§nkŢ 
Dne 17.3.2013 probŊhlo od 14 hodin na 

Obecn²m ¼ŚadŊ v²t§n² novĨch obļ§nkŢ. 

Starosta obce pŚiv²tal 6 novĨch miminek. 

Nov² obļ§nci dostali na uv²tanou malĨ d§rek 

a o kulturn² program se postaraly dŊti z MĠ a 

na kytaru zahr§l VojtŊch Hrabal. 

 

__________________________________ 

 

Đklid obce a ¼drģba veŚejn® zelenŊ 
Tak jako kaģdoroļnŊ obec Ratenice bude zamŊstn§vat pracovn²ky na ¼klid obce. Jedn§ se o zamŊstnance na veŚejnŊ 

prospŊġnou pracovn² ļinnost z ¼Śadu pr§ce. Jejich pracovn² m²sta jsou dotovan§ ze st§tn²ho rozpoļtu. Des§t®ho dubna 

nastoupili dva pracovn²ci a druh®ho kvŊtna nastupuj² dalġ² tŚi pracovnice. 
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DŢleģit§ data  

pro V§ġ kalend§Ś 

 

ü sobota 11. kvŊtna 2013  

od 14 hodin 

na hŚiġti v PŚistoupimi: 

 

Slavnostn² otevŚen² 

StŚedoļesk® ovocn® stezky 

ï zve MAS Podlipansko 

 

ü kvŊten ï ļerven  2013  

setk§n² v krajinŊ s Petrem 

Medunou:  

 

ĂObjevov§n² stŚedovŊk® 

krajiny v  dneġn² krajinŊñ 

ï poŚ§d§ Ratenick§ vļela 

 

ü sobota 29. ļervna  2013  

na hŚiġti v Dobġic²ch: 

 

ĂStŚedoļesk® keltsk® 

slavnosti a pouŠñ 

ï poŚ§d§ obec Dobġice 

(viz ļl§nek na dalġ² stranŊ) 

 

ü sobota 27. ļervence 2013 

na hŚiġti v Ratenic²ch: 

 

PouŠov§ z§bava pod ġirĨm 

nebem 

ï zve SDH Ratenice 

 

ü sobota 7. z§Ś² 2013 

na hŚiġti v Ratenic²ch: 

 

Podlipansk§ liga Ratenice 

ï zve SDH Ratenice 
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Dokonļen² rekonstrukce hŚiġtŊ 

Zastupitelstvo obce schv§lilo do rozpoļtu na rok 2013 celkem 95.000,-Kļ, 

kter® budou pouģity na dokonļen² rekonstrukce hŚiġtŊ. V t®to ļ§stce je zahrnut  

n§kup materi§lu, n§kup z§drģnĨch s²t² a sloupŢ, stŚ²daļek pro hr§ļe, laviļek pro 

div§ky, d§le  stavba studny, plotu a drobn® opravy.  

StarĨ neġvar 

St§le se potĨk§me se starĨm, opakuj²c²m se 

neġvarem, ģe obyvatel® Ratenic vlastn²c² ps² 
mil§ļky, pŚi proch§zk§ch s nimi v obci a okol² 

nedbaj² na svou povinnost a neukl²z² po nich 

jejich vĨkaly. Je to velk§ nepŚ²jemnost, protoģe 

tyto vĨkaly si pak naġi ostatn² spoluobļan® nos² na 
svĨch bot§ch domŢ a dŊti do ġkolky. Tyto 

hrom§dky tak® kr§snŊ zdob² naġi vesnici. 

Znovu v§s pros²m, ukliŅte si po svĨch psech, 

d§vejte si na nŊ pozor a d²vejte se, kde co dŊlaj². 

Vġem, kteŚ² si po svĨch psech ukl²z², velmi dŊkuji. 

KaģdĨ obļan vlastn²c² psa, by mŊl za nŊho zaplatit poplatek 60,-Kļ. Kdo na to 

pozapomnŊl, dostavte se v ¼Śedn²ch hodin§ch na OU, kde poplatek zaplat²te. 

KaģdĨ ratenickĨ pes by mŊl na sv®m obojku nosit ps² zn§mku, kterou v§m 
zdarma vyd§me na OU. V pŚ²padŊ, ģe pes z nŊjak®ho dŢvodu uteļe nebo se 

ztrat², mŢģeme alespoŔ l®pe zjistit majitele. 

Ladislav Kratochv²l, 

starosta 

_______________________________________________________  

VĨsledek z§pisu dŊt² do MĠ 

Dne 27.3. 2013 probŊhl v m²stn² mateŚsk® ġkole z§pis dŊt² k doch§zce na ġkoln² 

rok 2013/14 s n§stupem od 1.9.2013 s t²mto vĨsledkem: k z§pisu  se dostavilo 14 

ģadatelŢ (vļetnŊ rodiļŢ z okoln²ch vesnic), ovġem m²st se uvoln² pouze sedm. 
PŚednostnŊ proto budou pŚijaty dŊti s trvalĨm bydliġtŊm v Ratenic²ch a dŊti podle 

data narozen² od nejstarġ²ch po nejmladġ². PŚednost pŚed vġemi dostanou dŊti rok 

pŚed zah§jen²m ġkoln² doch§zky. Ostatn² nepŚijat² z§jemci budou vedeni jako 

n§hradn²ci a v pŚ²padŊ 
uvolnŊn®ho m²sta 

v prŢbŊhu ġkoln²ho roku 

mohou bĨt pŚijati 
dodateļnŊ. 

Alena Ļ§slavov§, 

Śeditelka MĠ Ratenice 

 
Jarn² zv²Ś§tkovĨ karneval 

v bŚeznu 2013 v  

mateŚsk® ġkole. 

 



 

Zastupitel® 

v Dobġic²ch 

V  pondŊl² 8.4. 2013 ļ§st zastupitelŢ 

obce vyjela naļerpat inspiraci do Dobġic 

na setk§n² s tamn²m panem 

m²stostarostou. Tento charismatickĨ 

ļlovŊk, plnĨ el§nu a pl§nŢ, n§s provedl obc². Sezn§mil n§s s t²m, co se v obci za posledn² dvŊ volebn² obdob² na poli 

vybavenosti obce  a spoleļensk®ho ģivota udŊlalo ļi se jeġtŊ pl§nuje a jak se Ădostaliñ k potŚebnĨm financ²m. 

Velk§ ļ§st jejich projektŢ je postavena na historii, pŚev§ģnŊ na obdob² KeltŢ. Do projektŢ se zapojuje podstatn§ ļ§st 

obyvatel a spolkŢ, kter® v obci funguj².VidŊli jsme mal®, ale funkļn² a zaj²mav® keltsk® muzeum spojen® s knihovnou, 

informaļn²m centrem a veŚejnĨm internetem (www.obcecr.cz/dobsice), kter® navġtŊvuj² ġkoln² skupiny, cyklist®, turist®, 

apod.  

Na muzeum navazuje nauļn§ stezka, dŊtsk® Ăkeltsk®ñ hŚiġtŊ s archeoskanzenem, a dalġ² prvky drobn® architektury na 

¼zem² obce, kter® ji ļin² atraktivnŊjġ² obyvatelŢm i 

n§vġtŊvn²kŢm. Zaj²mavĨ byl tak® spolkovĨ dŢm pro 

setk§v§n² obļanŢ a spolkŢ ļi zrekonstruovanĨ s§l hostince 

vlastnŊnĨ obc² a spousta dalġ²ch Ădrobnost²ñ. 

Dobġice jsou vesnice co do poļtu obyvatel menġ² neģ 

Ratenice, ale podstatnŊ rozlehlejġ². To jim umoģŔuje poŚ§dat 

i velk® akce, jednou z nich budou i StŚedoļesk® keltsk® 

slavnosti a pouŠ dne 29.6. 2013. UrļitŊ stoj² za to se do 

Dobġic vypravit, nyn² v jarn²m obdob² je to prima tip i na 

pŊknĨ cyklovĨlet.   

Alena Ļ§slavov§, 

zastupitelka 

________________________________________________________________________________________________ 

Tajenka pro zv²dav® 

1. Starosta naġ² obce (pŚ²jmen²). 

2. Bratr reģis®ra Miloġe Formana pŢsob²c² ve 40. letech 20. 

stolet² na ratenick® ġkole (jm®no). 
3. V r. 1512 byla blata mezi DobŚichovem, Cerhenicemi, 

Ratenicemi a Peļkami pŚemŊnŊna v rybn²k  é?... 

4. Autor n§stropn² fresky ĂNanebevzet² Panny Marieñ 
v ratenick®m kostele (pŚ²jmen²). 

5. Kl§vesovĨ hudebn² n§stroj v naġem kostele. 

6. Dne 4. listopadu 2012 se poŚ§dala é?... 

7. RatenickĨ kŢŔ pŚisp²vaj²c² svĨmi postŚehy do 
Zpravodaje. 

8. Ryb§Śsk§ baġta, postaven§ na stavidle rybn²ku (viz 

odpovŊŅ ļ.3) se dnes nazĨv§ é?... 
 

Sestavila Tereza Sadkov§ 
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SOS ï zkratka StŚedoļesk® ovocn® stezky aneb za ovocem do 

Podlipanska a PoġembeŚ²  

V  prosinci se n§m 

podaŚilo dokonļit projekt 

spolupr§ce s naġ² sousedn² 

MASkou Regionem PoġembeŚ². Na VĨstavŊ 

v Lys® nad Labem, jsme n§vġtŊvn²kŢm 

pŚedstavili ojedinŊlou tematickou stezku novŊ 

propojuj²c² ¼zem² regionu Podlipanska a 

PoġembŊŚ². Na trase StŚedoļesk® ovocn® stezky 

dlouh® 72 km je pŚipraveno 10 krytĨch 

odpoļ²vadel, 5 interaktivn²ch panelŢ u Ģd§nic a 

6 dalġ²ch na cestŊ mezi obcemi Limuzy a 

Mrzky. 

Na vydaŚenĨch panelech z d²lny umŊleck®ho 

Śezb§Śe Martina Holuba dle n§vrhŢ Ing. Arch. Michaely Kuģelov® se hravou formou dozv²te napŚ²klad o odrŢd§ch ovoce, 

o vļel§ch, o dŚevu ovocnĨch stromŢ, jak se ovoce zpracov§v§ a dalġ² zaj²mavosti. Ke StŚedoļesk® ovocn® stezce byla 

vyd§na i podrobn§ mapa, na kter® jsou vyznaļena vġechna zastaven² ï odpoļ²vadla, tabule, ovocn§Śi a m²sta, kde lze 

z²skat origin§ln² ovocn® raz²tko - buŅ do speci§ln²ho ĂprŢvodceñ anebo na samostatnĨ pap²r. DŊti pak mohou na kaģd®m 

z deseti odpoļ²vadel nav²c obkreslit ukrytĨ reli®f. Mapy vļetnŊ prŢvodcŢ budou zdarma k dispozici v kancel§Ś²ch 

m²stn²ch akļn²ch skupin Region PoġembeŚ² a Podlipansko, d§le v informaļn²ch centrech a na obecn²ch ¼Śadech. 

Pro n§vġtŊvn²ky nauļn® trasy jsme pŚichystali OVOCNOU HRU  

Ti, kteŚ² posb²raj² vġech 11 raz²tek a 10 reli®fn²ch obr§zkŢ a 11. kvŊtna 2013 sv® sb²rky pŚinesou na slavnostn² otevŚen² 

StŚedoļesk® ovocn® stezky (od 14 hodin na fotbalov®m hŚiġti v PŚistoupimi), budou zaŚazeni do slosov§n² o let 

horkovzduġnĨm bal·nem. Pravidla hry jsou k dispozici na www.podlipansko.cz 

KateŚina Hejdukov§ a Hanka Vrbovcov§ 

za MAS Podlipansko a PoġembeŚ² 

___________________________________________________  

D§rek pro V§s 

Nestihli jste bĨt u vzpom²nkov®ho setk§n² na deportovan® ratenick® ģidovsk® 

sousedy? Unikla V§m informace z pŚedn§ġky o Ģidech za 2. svŊtov® v§lky na 

Kol²nsku? Chcete vidŊt, jak se pokl§daly kameny zmizelĨch? Pr§vŊ pro V§s 

jsme pŚipravili z§znam z cel® akce na DVD.  R§di V§m jej poskytneme za 

pokryt² vĨrobn²ch n§kladŢ ve vĨġi 40,- Kļ. 

DŊkujeme vġem, kdo se na vzniku tohoto pamŊtn²ho z§znamu pod²leli.  

Pavel Rek, 

za Ratenickou vļelu 
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Koncert ke 125. vĨroļ² narozen² Anton²na Hoffmanna 

V  kostele v Ratenic²ch se  9. 3. 2013 uskuteļnil 

koncert ke 125. vĨroļ² narozen² ratenick®ho rod§ka, 

hudebn²ka a skladatele Anton²na Hoffmanna. 

Koncert byl unik§tn² ve dvou aspektech. Na koncertŊ 

byly uvedeny dvŊ skladby A. Hoffmanna, kter® byly 

ned§vno po dlouhĨch desetilet²ch znovuobjeveny 

v soukromĨch arch²vech v Praze. Druhou zvl§ġtnost² je 

historick® propojen² osoby A. Hoffmanna a se sborem 

Hlahol Nymburk. Hoffmann byl pŚes 30 let Śeditelem 

kŢru nymbursk®ho kostela sv. Jilj² a kr§tkou dobu tak® 

sbormistrem Hlaholu Nymburk. A pr§vŊ toto hudebn² 

tŊleso nyn² po v²ce jak 95 letech vystupovalo na 

koncertŊ v Ratenic²ch k uctŊn² pam§tky sv®ho d§vn®ho 

ġ®fa. 

S nejvŊtġ² pravdŊpodobnost² se v budoucnu dojde k objevu nejen dalġ²ch d§vno zapomenutĨch 

skladeb, ale bude rozkryta velmi zaj²mav§ hudebn² dynastie ratenick® rodiny HoffmannovĨch. 

D²ky pan² HedŊ Janouġov® ze Sadsk®, neteŚi Anton²na Hoffmanna, jsme nyn² dostali dŢkaz, ģe 

Anton²n Hoffmann mŊl jeġtŊ dalġ² 3 bratry ï a vġichni byli profesion§ln² hudebn²ci a skladatel®. 

Na tak malou obec, jakou Ratenice jsou, je tento objev 4 hudebn²ch skladatelŢ naprosto 

jedineļnĨ.  BratŚi Hoffmannovi byli syny ve sv® dobŊ slavn®ho ratenick®ho kapeln²ka Frantiġka 

Hoffmanna, jehoģ dechov§ kapela byla na obdobn® hudebn² ¼rovni jako hudba dodnes slavn®ho 

Frantiġka Kmocha. 

Mlad² historici Ratenick® vļely, kteŚ² v r§mci sv®ho projektu ĂOģivl§ historieñ dosud vyp§trali mimo jin® i dosud 

nezn§m® dokumenty a fotografie Miloġe Formana, budou m²t i tentokr§t nelehkĨ ¼kol ï vyp§trat co nejv²ce potomkŢ t®to 

hudebnick® rodiny rozptĨlenĨch po cel®m Ļesku a zapŢjļit od nich dosud neobjevn® rodinn® dokumenty a notov® 

materi§ly. Tyto dokumenty naskenujeme a uloģ²me pro budouc² generace do pŚipravovan®ho internetov®ho muzea 

obce. Avġak pro souļasn²ky se pokus²me v budoucnu uspoŚ§dat koncert, kterĨ bude sloģen vĨhradnŊ ze skladeb bratrŢ 

HoffmannovĨch ï ļtyŚ hudebn²ch skladatelŢ. OpŊt se potvrzuje, ģe kaģd§ obec m§ v sobŊ skryt§ historick§ tajemstv² a 

unik§ty, na kter® mŢģeme navazovat a bĨt hrd². 

LudŊk Kudl§ļek, 

zastupitel 

____________________________________________________________________________  

Zapomenut§ fotka 

NedŊln² odpoledne 17. 2. 2013 v Ratenic²ch pŚi vzpom²n§n² nad 

starĨmi fotografiemi bylo objevn® i dojemn®,  inspirativn² i 

pouļn®. Vznikaj²c² webov® ekomuzeum obce Ratenice dostalo 

dalġ² cennĨ materi§l, popisky k zapomenutĨm fotk§m. Naġi 

pamŊtn²ci potvrdili, ģe pamŊŠ je rozhodnŊ neklame a pŢl stolet² 

pro nŊ nen² na pŚek§ģku.   

DŊkujeme vġem, kteŚ² jste pŚiġli a pomohli n§m! 
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